
Protokół Nr XII/2025 

 

z Sesji Rady Gminy Wierzchowo 

odbytej w dniu 27 lutego 2025 r. 

w sali narad w Urzędzie Gminy Wierzchowo 

 

Rozpoczęcie obrad – godz. 1200 

Zamknięcie obrad – godz. 1320 

 

Ustawowy skład Rady Gminy Wierzchowo stanowi 15 radnych. 

W obradach XII Sesji Rady Gminy Wierzchowo wzięło udział 12 radnych, według listy 

obecności stanowiącej załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 

Nieobecni: 

1. Przewodnicząca Rady Jolanta Augustyniak, 

2. Radny Radosław Mikołajski, 

3. Radny Olaf Reszta. 

 

Przerwa techniczna 1205 -1210. 

Po przerwie Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz wznowił obrady i stwierdził,  

że na sali obrad jest 12 radnych. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli także: Wójt Gminy Marek Mikulec, Sekretarz Gminy Tomasz 

Suchoński, Skarbnik Gminy Marta Chłopek, Radny Powiatu Drawskiego Jan Szewczyk, 

Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej 

Słomka oraz inne zaproszone osoby według listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2  

do niniejszego protokołu. 

  

Obradom przewodniczył: Ryszard Borowicz – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy 

Wierzchowo. 

 

Obrady protokołowała: Paulina Kołata – podinspektor ds. obsługi rady. 

 

Ad. 1 i 2 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz o godz. 1200 otworzyła XII Sesję Rady Gminy 

Wierzchowo zwołaną na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r. 

o samorządzie gminnym oraz § 22 Statutu Gminy Wierzchowo. Po powitaniu radnych i gości 

zaproszonych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu sesji 

uczestniczy 12 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, stanowi quorum pozwalające  

na podejmowanie prawomocnych uchwał i rozstrzygnięć. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformował, iż porządek obrad dzisiejszej 

sesji został przekazany radnym w terminie wskazanym w §22 ust. 1 Statutu Gminy 

Wierzchowo.  

 

Wiceprzewodniczący odczytał wniosek Wójta z dnia 26 lutego br. o wprowadzenie  

do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Wierzchowo na 

rok 2025 – druk nr 84 oraz projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2025 – 2032 – druk nr 85.  



Wiceprzewodniczący Rady przypomniał, że projekty uchwał zostały omówione przed sesją  

i pozytywnie zaopiniowane. 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami „za”, 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła wniosek. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: Wniosek o wprowadzenie dodatkowego punktu 

porządku obrad.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

Wniosek o wprowadzenie dodatkowych projektów uchwał stanowi załącznik nr 3  

do niniejszego protokołu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zwrócił się z pytaniem, czy ktoś z pośród 

Radnych lub Wójt Gminy chciałby wystąpić jeszcze z wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej 

przedstawionym porządku obrad. 

Radni i Wójt Gminy nie zgłosili zmian do porządku obrad sesji. 

 

Następnie odczytała  porządek obrad z uwzględnieniem powyższego wniosku. 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym. 

5. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Gminy Wierzchowo z prac w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Interpelacje i zapytania Radnych. 

7. Trybuna obywatelska.  

8. Sprawozdanie z organizacji i przebiegu Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy na terenie 

Gminy Wierzchowo w 2025 roku. 

9. Podjęcie uchwał: 

9.1. uchwała w sprawie wprowadzenia Regulaminu amatorskiego połowu ryb na zbiorniku 

wodnym będących własnością Gminy Wierzchowo – druk nr 76, 

9.2. uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia 

Seniorów” na rok 2025 w Gminie Wierzchowo – druk nr 77, 

9.3. uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa 

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 

i o wolontariacie na rok 2025 – druk nr 78, 



9.4. uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu  

– druk nr 79, 

9.5. uchwała w sprawie udzielenia przez Gminę Wierzchowo pomocy finansowej 

Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację zadania publicznego  

– druk nr 80, 

9.6. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – druk nr 81, 

9.7. uchwała w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 30 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo oraz odstąpienia od 

obowiązku wydzierżawienia ich w drodze przetargu -  druk nr 82, 

9.8. uchwała w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 83, 

9.9. uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2025 – druk nr 84, 

9.10 . uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wierzchowo 

na lata 2025 -2032 – druk nr 85. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

11. Komunikaty i sprawy różne. 

12. Zamknięcie sesji. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zamknął punkt  2 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 3. 

 

Ad. 3 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformował, że Protokół z posiedzenia  

XI Sesji Rady Gminy Wierzchowo odbytej w dniu 30 stycznia 2025 roku został wyłożony  

do wglądu w biurze Rady. Do chwili rozpoczęcia sesji nie wpłynęła żadna uwaga dotycząca 

zawartych w nim zapisów. Kwestia wnoszenia poprawek i uwag do protokołu uregulowana 

została w § 39 Statutu Gminy Wierzchowo. Z uwagi na fakt, iż nie wpłynęła żadna uwaga 

dotycząca zapisów w protokole, Wiceprzewodniczący Rady uznał przygotowany protokół  

za sporządzony poprawnie i poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 

Zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu z XI sesji Rady Gminy? 

 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” przyjęła Protokół z XI sesji 

Rady Gminy Wierzchowo bez uwag i zastrzeżeń. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: Przyjęcie protokołu z XI sesji Rady Gminy 

Wierzchowo.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 



PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zamknął punkt 3 porządku obrad i przystąpił 

do realizacji punktu 4. 

Ad. 4 

 

Sprawozdanie pisemne Wójta Gminy z prac w okresie międzysesyjnym, stanowi załącznik 

nr 4 do nin. protokołu. 

 

Radni nie zgłosili zapytań do wyżej przedstawionego sprawozdania. 

Wobec braku dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zamknął punkt  

4 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 5. 

 

Ad. 5 

  

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformował, że w dniu 20 lutego 2025 roku 

odbyło się posiedzenie wspólne Komisji stałych Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Lidia Kałandyk – Przewodnicząca komisji wiodącej tematycznie tj. Komisji Kultury 

przedstawiła informację z posiedzenia wspólnego Komisji Budżetu i Finansów, Komisji 

Kultury, Komisji Rolnictwa i Komisji Rewizyjnej – protokół Komisji Nr 2/2025 z dnia 

20 lutego 2025 roku, stanowi załącznik nr  5 do nin. protokołu.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zamknął punkt 5 porządku obrad i przystąpił  

do realizacji punktu 6. 

 

Ad. 6 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformował, że w okresie międzysesyjnym 

radni złożyli 5 interpelacji: 

 

Interpelacja radnego Ryszarda Borowicza: 

„Droga wojewódzka nr 177 przebiega przez miejscowość Sośnica w gminie Wierzchowo.  

W okolicy posesji nr 25 i 41 są dwa duże zakręty. Posesja nr 41 jest ogrodzona płotem,  

który często jest uszkadzany przez pojazdy, które zjeżdżają z jezdni i przez chodnik 

wjeżdżają w płot.  

Proszę o zainstalowanie barierek chodnikowych. 

Mieszkańcy idący chodnikiem są narażeni na najechanie przez samochód. W przeciągu 

ostatniego roku były dwa takie przypadki. 

Proszę o pozytywne rozpatrzenie mojej prośby.” 

 

Trzy wspólne interpelacje radnych  Przemysława Rydera i Romana Szarzyńskiego: 

1. „Zwracam się z prośbą o wyremontowanie kuchni oraz sanitariatów na Sali wiejskiej  

w miejscowości Świerczyna. Nie da się bezpiecznie korzystać z kuchni ze względu na zły 

stan techniczny. Instalacja elektryczna oraz kuchenki gazowe wymagają natychmiastowej 

wymiany. Niesprawny odpływ powoduje trudności w zmywaniu naczyń, dochodzi  

do częstego zapychania się rur.” 



2. „Zwracam się z prośbą o wymianę nawierzchni chodników w miejscowości Świerczyna, 

chodniki mają już ponad 501at i są z racji upływu czasu połamane, zniszczone, 

pokruszone, pełne dziur. Taki stan chodników zagraża zdrowiu mieszkańców,  

którzy z nich korzystają. 

Uzasadniam powyższą prośbę względami bezpieczeństwa, mieszkańcy bojąc się chodzić 

po tak zniszczonych chodnikach zaczynają niejednokrotnie poruszać się po drodze  

co zagraża ich życiu i zdrowiu oraz stanowi utrudnienie dla pojazdów poruszających się 

po jezdni. 

Wielu starszych mieszkańców, którzy do poruszania się korzystają z dodatkowych 

urządzeń typu balkonik czy wózek inwalidzki nie są w stanie przemieszczać się po tak 

zniszczonych chodnikach. Ten problem dotyka również osoby prowadzące wózki 

dziecięce.”. 

3. „Zwracam się z prośbą o naprawę poboczy w miejscowości Świerczyna na drodze 

powiatowej nr 387/14 droga w kierunku Wielbok od numeru 51 do końca wsi do numeru 

48. Pobocze jest w bardzo złym stanie technicznym głębokie dziury oraz koleiny. Bardzo 

łatwo można uszkodzić pojazd podczas manewru mijania się z nadjeżdżającym pojazdem. 

Takie zniszczone pobocze stanowi również bardzo duże zagrożenie dla mieszkańców 

poruszających się na pieszo do swoich posesji. 

W związku z powyższym, zwracamy się również z prośbą o wykonanie na tej ulicy 

chodnika aby poprawić bezpieczeństwo osób tam mieszkających. 

 

Interpelacja radnego Romana Szarzyńskiego: 

„Zwracam się z ponowną prośbą o naprawę poboczy w miejscowości Świerczyna na drodze 

powiatowej nr 2008Z na odcinku od posesji nr 56 do przejazdu kolejowego oraz od przejazdu 

kolejowego do wjazdu do tartaku, gdzie zniszczona jest nawierzchnia asfaltowa, w której 

powstały dwie duże niebezpieczne dziury, które uniemożliwiają swobodny przejazd jak 

również pobocze przy posesji nr 75 (przy sklepie). Podczas dużych opadów oraz roztopów 

śniegu zalane pobocze uniemożliwia dojście do sklepu, skrzynek pocztowych oraz 

paczkomatu. 

Po złożonej interpelacji w dniu 13.09.2024 dostałem odpowiedź, że zostały naprawione 

miejsca najbardziej zaniżone w poboczu drogi, które utrudniały poruszanie się tą drogą. 

Pozostałe miejsca miały być uzupełnione w okresie późniejszym. 

Obecnie pobocze jest ponownie W złym stanie technicznym i wymaga pilnej naprawy. 

 

Na sesji interpelacje złożyli: 

Radna Dorota Kordek: 

„ w imieniu użytkowników dróg, kierowców samochodów osobowych zwracam się z prośbą 

o ustawienie lustra drogowego w miejscowości Będlino, aby zapewnić bezpieczny wjazd na 

drogę powiatową Wierzchowo – Sośnica. Jest to wyjazd z drogi brukowej (od dawnej stacji 

PKP) w kierunku Sośnicy przy posesji nr 18. Brak lustra nie zapewnia bezpieczeństwa  

w ruchu drogowym. 

 

Radnego Ryszarda Borowicza:  

„Firma Eko—Biegły Kancelaria Zarzadzania Środowiskiem Sp. z o.o. z Wrocławia złożyła 

wniosek do Gminy Wierzchowo pn.: Budowa biogazowni wraz infrastrukturą towarzyszącą 

na terenie dz. nr 123/1, 123/3, 124 w gminie Wierzchowo obręb Sośnica. 

Do wyżej wymienionych działek, prowadzi działka 274, która łączy się z drogą wojewódzką 

177 między miejscowością Mirosławiec — Sośnica. Działka ta jest własnością Skarbu 

Państwa w zarządzie Starostwa w Drawsku Pomorskim. 



Proszę o informację jaka jest możliwość budowy skrzyżowania między drogą wojewódzką 

177, a działką nr 274. 

Według informacji wnioskodawcy zawartej we wniosku do planowanej biogazowni trzeba 

będzie dziennie dowieść 300 ton wsadu i wywieść podobną ilość produktów 

poprodukcyjnych. 

Proszę o informacje jak można zapewnić bezpieczeństwo wjazdu i wyjazdu z działki 274  

na drogę wojewódzką 177 i odwrotnie, biorąc pod uwagę , że droga wojewódzka w tym 

miejscu prowadzi pod duże wzniesienie i jest na zakręcie. 

Proszę o stanowisko w tej sprawie, czy skrzyżowanie w tym miejscu zapewni bezpieczeństwo 

tak dużego ruchu pojazdów o tak dużym tonażu, według mnie nie ma takiej możliwości.” 

 

Wiceprzewodniczący Rady zamknął punkt 6 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 

7. 

Ad. 7 

 

W trybunie obywatelskiej głos zabrał Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej Słomka w związku z Światowym Dzień Organizacji 

Pozarządowych przypadającym na dzień 27 lutego złożył życzenia wszystkim organizacjom 

pozarządowym. Również podziękował radnym, że Świerczyny za kontynuacje działań  

w sprawie remontu dróg i chodników w Świerczynie. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformował, że zakończyła się zbiórka 

elektrosprzętów. Sośnica zebrała 1740 kg z czego Koło Gospodyń Wiejskich otrzyma  

440,00 zł.  

 

Wobec braku dalszej dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ryszard Borowicz zamknął 

pkt 7 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 8. 

 

Ad. 8 

 

Podczas 33 finału WOŚP Sztaby zebrały odpowiednio 34 500,00 zł w Świerczynie  

i 53 247,88 zł w Wierzchowie. 

 

Pisemna informacja stanowi załącznik nr 6 i 7 do nin. protokołu. 

 

Przewodnicząca Komisji Kultury Lidia Kałandyk w imieniu  Wójta i Rady Gminy złożyła 

podziękowania wszystkim za zorganizowanie i zaangażowanie w tak wspaniały 33 Finał 

Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy na terenie Gminy Wierzchowo. 

 

Pani Mariola Buczkowska – Słomka przeprosiła za nieobecność Szefowej Sztabu  

z Świerczyny. Pani  Mariola Buczkowska- Słomka powiedziała, że oba sztaby działają  

w bardzo dobry sposób. Sztab ze Świerczyny organizuje finał WOŚP już po raz 16.  

Po pandemii finał WOŚP w Świerczynie odbywa się w formie trzydniowej. Pani Mariola 

Buczkowska- Słomka podziękowała wszystkim zaangażowanym w organizację oraz 

biorącym udział w licytacjach. Pogratulowała również Sztabowi Wierzchowo za wspaniały 

wynik licytacji. 

 

 

 



Ad. 9 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poddał kolejno pod głosowanie następujące 

projekty uchwał: 

 

1) projekt uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu amatorskiego połowu ryb na 

zbiorniku wodnym będących własnością Gminy Wierzchowo – druk nr 76. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/76/2025 w sprawie wprowadzenia Regulaminu amatorskiego połowu ryb na 

zbiorniku wodnym będących własnością Gminy Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 8 do nin. protokołu. 

  

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie wprowadzenia Regulaminu 

amatorskiego połowu ryb na zbiorniku wodnym będących własnością Gminy Wierzchowo – 

druk nr 76,  

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

2) projekt uchwały w sprawie przyjęcia przez Gminnego Programu Osłonowego „Korpus 

Wsparcia dla Seniorów” na rok 2025 w Gminie Wierzchowo – druk nr 77. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/77/2025 w sprawie przyjęcia przez Gminnego Programu Osłonowego 

„Korpus Wsparcia dla Seniorów” na rok 2025 w Gminie Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 9 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego 

Programu Osłonowego „Korpus Wsparcia Seniorów” na rok 2025 w Gminie Wierzchowo 

– druk nr 77 . 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 



 

3) projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy 

z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 

2025 – druk nr 78. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/78/2025 w sprawie przyjęcia Programu współpracy Gminy Wierzchowo  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2025 – która stanowi załącznik nr 10 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie przyjęcia Programu współpracy 

Gminy Wierzchowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa  

w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego  

i o wolontariacie na rok 2025 – druk nr 78. 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

4) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu – druk 

nr 79. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/79/2025 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Drawskiemu – 

która stanowi załącznik nr 11 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Drawskiemu – druk nr 79. 

 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

5) projekt uchwały w sprawie udzielenia przez Gminę Wierzchowo pomocy finansowej 

Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację zadania publicznego – druk nr 80. 



Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/80/2025 w sprawie udzielenia przez Gminę Wierzchowo pomocy finansowej 

Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację zadania publicznego – która 

stanowi załącznik nr 12 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie udzielenia przez Gminę 

Wierzchowo pomocy finansowej Województwu Zachodniopomorskiemu na realizację 

zadania publicznego – druk nr 80,  

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

6) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – druk nr 81. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/81/2025 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 10 lat 

nieruchomości gruntowych oraz zwolnienia z obowiązku oddania w dzierżawę 

nieruchomości gruntowych w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 13 do nin. 

protokołu. 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

7) projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 30 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo oraz odstąpienia  

od obowiązku wydzierżawienia ich w drodze przetargu  

– druk nr 82. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/82/2025 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie na okres 30 lat 

nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo oraz odstąpienia  



od obowiązku wydzierżawienia ich w drodze przetargu – która stanowi załącznik nr 14 

do nin. protokołu. 

  

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie wyrażenia zgody na 

wydzierżawienie na okres 30 lat nieruchomości stanowiących własność Gminy Wierzchowo 

oraz odstąpienia od obowiązku wydzierżawienia ich w drodze przetargu - druk nr 82 

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

8) projekt uchwały w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – druk nr 83. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/83/2025 w sprawie Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Wierzchowo – która stanowi 

załącznik nr 15 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 

Wierzchowo – druk nr 83.  

 

Wyniki głosowania: 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

9) projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2025 – druk 

nr 84. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/84/2025 w sprawie zmian w budżecie Gminy Wierzchowo na rok 2025 – która 

stanowi załącznik nr 16 do nin. protokołu. 

  



Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Wierzchowo na rok 2025 – druk nr 84,  

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

10) projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2025 – 2032 – druk nr 85. 

Rada Gminy w obecności 12 radnych uczestniczących w posiedzeniu sesji – 12 głosami 

„za” przy 0 głosach „przeciwnych” i 0 głosach „wstrzymujących się” podjęła uchwałę  

Nr XII/85/2025 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Wierzchowo na lata 2025 – 2032 – która stanowi załącznik nr 17 do nin. protokołu. 

 

Wyniki głosowania jawnego w sprawie: uchwała w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Wierzchowo na lata 2025 – 2032 – druk nr 85.  

 

Lista imienna 

ZA (12) 

Bogiń Maciej, Borowicz Ryszard, Borowiec Barbara, Czyleko Zbigniew, Kałandyk Lidia, 

Klonek Jolanta, Kordek Dorota, Kowalczyk Katarzyna, Pawłowicz Bogusław, Ryder 

Przemysław, Sobczak Dorota, Szarzyński Roman 

 

PRZECIW (0),WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (3) Augustyniak Jolanta, Mikołajski Radosław, Reszta Olaf 

 

Wiceprzewodniczący Rady zamknął punkt 8 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 

9. 

 

Ad. 10 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz poinformowała, że w międzysesyjnym 

wpłynęły 4 odpowiedzi  na interpelacje: 

  

1) Odpowiedź Gminnego Zakładu Gospodarki Komunalnej na interpelację radnej Katarzyny 

Kowalczyk dotyczącej zlecenia pomiarów geodezyjnych mających na celu wytyczenie 

faktycznego przebiegu drogi prowadzącej do cmentarza w Osieku Drawskim oraz 

wykonania utwardzenia nawierzchni tej drogi. 

2) Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnej Jolanty Klonek w sprawie 

postawienia wiaty przystankowej w Radomyślu (Starem Komornie).  

3) Odpowiedź Wójta Gminy Wierzchowo na interpelację radnej Jolanty Klonek w sprawie 

budowy zajazdu autobusowego w miejscowości Radomyśl. 

4) Odpowiedź Wójta Gminy na interpelacje radnej Katarzyny Kowalczyk w sprawie 

założenia oprawy oświetleniowej przy posesji nr 47/1 w Osieku Drawskim. 

 



Wiceprzewodniczący Rady zamknął punkt 9 porządku obrad i przystąpił do realizacji punktu 

10. 

 

Ad. 11 

 

Wiceprzewodniczący Rady Ryszard Borowicz zaprosił do udziału w 80 rocznicy  Ostatniej 

Szarży w Historii Polskiej Kawalerii w dniu 1 marca 2025 roku o godz. 1200. 

 

Wójt Gminy poinformował, że zostały już podjęte czynności  wznowienia granic drogi na 

cmentarz w Osieku Drawskim. 

Wójt Gminy powiedział, że w Osieku Drawskim znajduje się działka KOWRU, którą można 

przeznaczyć na plac rekreacyjny. Działka jest dzierżawiona przez mieszkańca Osieka 

Drawskiego, ale dla dobra mieszkańców zgodził się na rezygnację z dzierżawy. 

Wójt Gminy poinformował, że nie otrzymaliśmy dofinansowania wniosku złożonego do 

Ministerstwa Obrony Narodowej na dofinansowanie zadania pn. „80 Rocznica Ostatniej 

Szarży Ułańskiej pod Borujskiem podczas Walk o Wał Pomorski”. 

Wójt Gminy Marek Mikulec potwierdził, że jest inwestor, który planuje budowę basenu  

w bliskiej lokalizacji biogazowni w Sośnicy.  

Natomiast decyzję dotyczącą budowy basenu w Złocieńcu podejmiemy, gdy będziemy znać 

więcej szczegółów. 

 

Radny Zbigniew Czyleko zapytał się czy są jakieś fundusz dla gmin, środki z KPO? 

Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej 

Słomka powiedział, że środki z KPO przeznaczone były głównie na duże miasta.  

Powiedział również, że będzie bardzo ciekawy projekt, który będzie skierowany do 

organizacji pozarządowych i tu warto byłoby włączyć w to ochotnicze straże pożarne. 

Projekt, który się nazywa Moc Małych Społeczności, będzie do rozdysponowania około  

70 milionów złotych. 

Duża ilość środków przekazywana jest na usuwanie skutków powodzi. 

Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej 

Słomka powiedział, że jest w stałym kontakcie z włodarzem gminy i jeśli pojawią się jakieś 

środki to zostaniemy poinformowani. 

Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej 

Słomka poinformował, że kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Piotr 

Paszkiewicz był na konferencji dotyczącej polityki senioralnej w naszym województwie. 

Jest to bardzo ważny i istotny kierunek. 

Dyrektor Delegatury Zachodniopomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Koszalinie Maciej 

Słomka powiedział, że nasze społeczeństwo bardzo się starzeje. 

Nie ma prognoz takich, że będzie więcej urodzeń, czy to jest Gmina Wierzchowo, czy to jest 

Powiat Drawski, czy to jest Województwo Zachodniopomorskie. Wszystko idzie ku temu, 

 że w przeciągu 10-15 lat 40% naszego społeczeństwa będzie w wieku 60+. 

Poinformował również, że wraz z panią pełnomocnik do spraw polityki senioralnej 

odwiedzają gminy, żeby zobaczyć jak wygląda sytuacja w kwestii seniorów w gminach. 

 

Wobec braku dalszej dyskusji Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ryszard Borowicz zamknął 

pkt 10 porządku obrad i przystąpił do realizacji pkt 11. 

 

 

 

 



Ad. 12 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady Gminy Ryszard 

Borowicz o godz. 1320 zamknęła obrady XII sesji Rady Gminy Wierzchowo. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

 

 

 

 

 

 

Wiceprzewodniczący Rady 

 

 

        Ryszard Borowicz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Podpis protokolanta: 

……………………. 

Integralną część protokołu stanowi nagranie przebiegu sesji oraz przebieg głosowania  

w formie wydruku z urządzenia rejestrującego głosowania. 


